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V pátek 29. června 2012 končí na naší základní 

škole školní rok 2011 / 2012. V tomto školním 

roce navštěvovalo školu 168 žáků, z  toho 79 

děvčat a 89 chlapců. Dojíždějících dětí bylo 46, 

a to 23 z Rudic, 11 z Nezdenic, 7 ze Záhorovic, 3 

z Bojkovic a po 1 z Krhova a Újezdce.

Ve škole vyučuje 15 učitelů, 1 vychovatelka a 1 

asistentka pedagoga. Učebním programem je 

Školní vzdělávací program Základní školy Šu-

mice platný od 1.9.2007. V  letošním školním 

roce pracovali také vyučující na projektu EU 

peníze školám, v  rámci kterého byly vybaveny 

další učebny interaktivní technikou a dalšími 

nejmodernějšími audiovizuálními  pomůckami. 

V druhé polovině června byl realizován projekt 

nové učebny výpočetní techniky, která bude od 

příštího školního roku sloužit i našim spoluob-

čanům k výuce počítačové gramotnosti.

Se závěrem školního roku odchází ze školy 23 

žáků devátého ročníku. Z toho 17 žáků bylo při-

jato na střední školy čtyřletých oborů s maturi-

tou a 6 žáků na výuční obory. Jeden žák odchází 

z pátého ročníku do osmiletého gymnázia.

Samozřejmou součástí výuky a vzdělávání je 

také zájmová činnost dětí. Letos se zapojily do 

aktivit v  rámci následujících kroužků : hra na 

hudební nástroje, aerobic, kroužek mladých ha-

Informace ze Základní školy
sičů, volejbalový kroužek, fl orbalový kroužek,

kroužek mladých zdravotníků, národopisný 

kroužek – Dřinky a kroužek fotbalové příprav-

ky. Dále byly uskutečněny pravidelné zájmové

akce jako školní olympiáda, školní ples, SURVI-

VAL, ekologické dny, Peer aktivity protidrogové

a divadelní představení žáků. Škola také pořáda-

la okresní fi nále chemické olympiády.

Reprezentanti školy dosáhli také několika vý-

znamných úspěchů v  rámci okresu či kraje

(chemická olympiáda, olympiáda anglického ja-

zyka, fl orbal, sportovní střelba, orientační běh, 

olympiáda I. stupně).

21.7.2012 - Zahrádkářská noc

28.7.2012 - Hasičský výlet

7.-9.9.2012 - Krojované hody

5.10.2012 - Krajský sraz zasloužilých hasičů

10.11.2012 - Beseda s důchodci

25.11.2012 - Vánoční prodejna včelařů

9.12.2012 - Vánoční dílna ČČK

15.12.2012 - Vánoční jarmark

23.12.2012 - Benefi ční vánoční koncert

Leden 2013 - Koncert sboru Dvořák

Připravujeme

Usnesení č.55/2012

ZO schvaluje předložený rozpočet na rok 2012 o 

objemu příjmů 20 200 000,- Kč a objemu výdajů

20 200 000,- Kč s navrženými změnami.

Usnesení č.56/2012

ZO schvaluje podle § 84 odst.2 písm.p) zákona 

o obcích zrušení svazku obcí „Uherskobrodsko, 

sdružení  měst a obcí“ se sídlem Obecní úřad 

Nivnice, Sídliště 1000, 687 51, okr.Uherské Hra-

diště s likvidací. ZO navrhuje začlenit se do mi-

kroregionu Východní Slovácko.

Usnesení č.57/2012

OZ schvaluje pasport místních komunikací.

Výpis z 8. veřejného 
zasedání obecního
zastupitelstva

Co jiného kromě pomlázky se může dít o Velikonočním pondělí? Přece 

košt slivovice. Tento byl již třináctý a rozhodně nikoho toto nešťastné 

číslo neodradilo. Přišlo přes 400 návštěvníků.

Letos bylo do soutěže odevzdáno 143 vzorků ze Šumic i blízkého okolí. 

24 degustátorů si lámalo hlavy, aby vyhrála opravdu nejlepší slivovice. 

A povedlo se.

Vyhrál šumický rodák Lubomír Tlach, druhý byl pan Josef Urbánek z 

Bojkovic a třetí pan Lubomír Valter také z Bojkovic. Zábava byla pest-

rá. Na sále kulturního domu hrála skupina Kasanova, v dolní hospodě 

country Návrat a v Pekle cimbálovka Vinár. Vítězné vzorky byly vydra-

ženy a výtěžek jsme darovali Mateřské škole.

Všem moc děkujeme za účast a zároveň chceme pozvat příznivce fot-

balu na turnaj o Pohár Besedníků, který uspořádáme 14.7. na trénin-

kovém hřišti.

Besedníci

13. košt slivovice
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Občanské sdružení „Modrá trnka“ přišlo s nápadem upravit a zkulturnit 

okolí nejznámější Šumické studánky s dlouholetou tradicí, místně zvané 

„U Korábku“, která odjakživa byla zdrojem přírodní čisté vody a obzvláště 

v období soukromého hospodaření v minulém století byla zvláště v ob-

Modrá trnka
dobí žňových prací hojně využívána. Členové sdružení provedli vyčištění 

dna a terénní úpravy okolí. S materiálem a konečnými úpravami pomohl 

Obecní úřad a místostarosta Petr Hřib. Vznikla tak nová oáza klidu a po-

hody v příjemném prostředí.

V měsíci červnu jsme slavili v Šumicích vý-

znamné události a to nejen pro jednotlivce, ale i 

pro širší společenství ve farnosti. Šlo o udělování 

svátosti biřmování, průvod Božího Těla a l. sv.

přijímání dětí.

Biřmování se uskutečnilo ve farnosti po 4 letech 

v sobotu 2. června. Udělování svátosti před-

cházela příprava, kterou jsme začali po začátku

školního roku, pro část biřmovanců trvala doba

přípravy 2 roky. Setkání probíhala 2x do měsí-

ce, probírali jsme pravdy víry a mravního života

podle zásad evangelia Ježíše Krista, jak je ucho-

vává společenství, které vytvořil na apoštolech.

Součástí přípravy byl i víkendový pobyt v arci-

diecézním středisku ARCHA v Rajnochovicích

s duchovním i zábavným programem. Biřmo-

vání je poslední z iniciačních svátostí církve, jíž 

se dovršuje uvedení do plného života v církvi. 

Liturgické slavnosti v Šumicích
Nazývá se svátostí křesťanské dospělosti. V ní se 

uskutečňuje přítomnost a působení Krista, který 

posílá Ducha Svatého, aby nás posílil na cestě ži-

vota v přátelství s Bohem, tak jak k tomu došlo 

o Letnicích, kde sestoupil Duch Svatý na apo-

štoly. 

K biřmování přistoupilo 27 žadatelů o tuto 

svátost, ze Šumic 16, z Rudic 7 zájemců, další 

z Uherského Hradiště a Bystřice pod Lopení-

kem. Udělit biřmování přijel tak jako před 4 lety 

pomocný olomoucký biskup Mons. Josef Hrdlič-

ka. U oltáře mu koncelebrovali 3 řeholní kněží - 

dominikáni z Uherského Brodu v čele s předsta-

veným kláštera otcem Saviem. Do kostela jsme 

vycházeli od fary v průvodu s hudbou. V kostele 

přivítali biskupa biřmovanci, kteří mu předali 

i kytici květů a šumický starosta, pan Bartoš, kte-

rý přivítal biskupa v zastoupení obce. Po evan-

geliu jsem jmenovitě představil žadatele svátosti 

biřmování. V homilii se zmínil o dopisech, které 

psali biřmovanci arcibiskupovi a které biskup 

Josef také četl. Vyjádřil z jejich obsahu optimi-

smus vzhledem k jejich budoucnosti života ve 

víře. Po promluvě udělil biskup svátost biřmo-

vání mazáním křižmem / směs olivového oleje 

a balzámu / na čele a slovy:“ ... přijmi pečeť daru 

Ducha Svatého.“ Svaté přijímání podával biskup 

pod obojí způsobou namáčením hostie v Krvi 

Páně biřmovancům a kmotrům. Po svatém při-

jímání jsme společně vyjádřili Bohu poděkování 

chvalozpěvem Te Deum. V závěru biřmovanci 

poděkovali biskupovi za udělení svátosti biřmo-

vání a předali dort, který vyrobila zdejší cuk-

rářka, paní Borisová, jejíž syn přistupoval také 

k biřmování. Za farnost jsem vyjádřil díky také 

já a požádal přítomné o modlitbu za otce bis-
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kupa, který další den nastupoval do nemocni-

ce. Po mši svaté se biřmovanci vyfotili společně 

s biskupem Josefem. Oběda na faře s biskupem 

se zúčastnili kněží, starostové Šumic a Rudic 

s manželkami a další pozvaní. Biskup Josef 

i u oběda vyjádřil spokojenost s přivítáním 

v Šumicích a průběhem návštěvy v naší farnosti.

V neděli 10. června na Slavnost Těla a Krve 

Páně po mši svaté proběhl v obci průvod Boží-

ho Těla k 4 oltářům připraveným na tradičních 

místech v obci ochotnými farníky z rodin naší 

farnosti. Průvodem Božího Těla vyjadřujeme 

víru, že Kristus nás provází svou přítomností 

nejen v kostele, ale jde s námi životem v našem 

každodenním životě, osobním i společenském. 

I když bylo letos zataženo, bylo docela příjemně. 

Baldachýn nesli členové mysliveckého sdružení 

v Šumicích, krojovaní si letos vzali na starosti 

nesení korouhví, andělů a luceren, šumická ka-

pela provázela zpěv písní a družičky sypaly do 

cesty lístky květů. Přítomnost Krista mezi námi 

v Nejsvětější svátosti oltářní nám připomínala, 

že Bůh je nám nablízku, jde s námi, má účast 

na našem radostném slavení. U oltářů probíhalo 

čtení Božího slova, zamyšlení a svátostné žeh-

nání. Průvod jsme završili v kostele zpěvem Te 

Deum a svátostným požehnáním. Letos oproti 

předcházejícímu roku bylo v pořádku rozhlaso-

vé zařízení, takže bylo lépe rozumět. Mínusem 

byla menší účast věřících při závěrečném po-

žehnání v kostele. Liturgická oslava Božího Těla 

však jinak proběhla v radostném duchu.

Ať se Kristova přítomnost a jeho požehnání 

projeví i v radostném životě rodin naší farnos-

ti. Poslední velkou slavností ve farnosti bylo 

1. sv.přijímání dětí v neděli 17. června. K 1. sv.

přijímání přistoupilo 10 dětí ze Šumic a 2 děti 

z Rudic. Počasí bylo slunečné a velmi teplé. Pro-

to se téměř všichni při čekání na začátek průvo-

du schovávali ve stínu. Průvod od fary vycházel 

kolem 9 hod. Tvořili ho ministranti s knězem, 

hudba, děti přitupující k 1. Sv.přijímání se svý-

mi rodiči. Začátek mše sv. předcházela modliba 

dětí, v níž byla vyjádřena touha přijmout Ježíše 

Krista v Eucharistii. Ta je vnímána jako největší 

ze svátostí. V ní k nám přichází sám živý Boží 

Syn, který dává i velký příslib: „Kdo jí mé Tělo 

a pije mou Krev, má život věčný a já ho vzkřísím 

v poslední den.“ Po evangeliu následovalo před-

stavení dětí, po promluvě obnova křestních zá-

vazků s hořícími svícemi. Děti a rodiče přednes-

ly své prosby v přímluvách. V průvodu přinesli 

děti obětní dary a květiny. K svatému přijímání 

přistupovaly děti jednotlivě. 

Po sv. příjímání děti poděkovaly s květinami 

knězi za přípravu k sv.přijímání a svátosti smí-

ření, kterou přijaly o den dříve. Po mši svaté 

následovalo focení, které má pomoci uchovat 

vzpomínku na tento radostný a důležitý den 

v životě věřícího křesťana. Odpoledne děti s ro-

diči a blízkými poděkovali za dar Eucharistie při 

adoraci a svátostném požehnání. Tyto liturgické 

slavnosti byly náročné na přípravu a organizaci. 

Chtěl bych poděkovat všem, kteří se jakkoliv po-

díleli a vyprošuji jim Boží pomoc a požehnání.

P. František Foltýn

farář
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Vážení spoluobčané,

na schůzi fi nanční komise jsme řešili smlouvu na dodávku elektrické 

energie s fi rmou, která za dva roky nebyla schopna zaslat vyúčtování za 

odebranou elektřinu.  Po tzv. liberalizaci trhu s energiemi se u nás vyroji-

ly různé fi rmy, které občanům i podnikům nabízejí smlouvy na dodávky 

levné elektřiny, plynu, apod. Smlouvu Vám nabídnou podomní prodejci, 

kteří často neopomenou zdůraznit, že mají svolení obecního úřadu, apod. 

Obdobné to může být u agentů komerčních pojišťoven, telefonních operá-

torů, kabelových televizí, apod.

V posledních letech přibývá i agentů zdravotních pojišťoven. V tomto pří-

padě buďte obzvláště opatrní, protože ve zdravotním pojištění nastávají 

velmi významné změny. Před změnou zdravotní pojišťovny se proto dobře 

poraďte, nejlépe se svými lékaři.

Agenti Vám obvykle nabídnou „výhodnou“ slevu, případně bonus, pokud 

smlouvu uzavřete hned. V řadě případů je tento bonus pro Vás  směšný 

v porovnání s tím, co za získání Vašeho podpisu inkasuje agent. 

Vřele Vám doporučujeme, nepodepisujte smlouvy hned mezi dveřmi! 

Mnozí z  těchto obchodníků mají své naučené postupy jak občana nav-

nadit a přemluvit, aby podepsal, aniž by si smlouvu v klidu prostudoval. 

Pokud si s těmito, často velmi dotěrnými lidmi nevíte rady, řekněte jim, 

ať Vám tu výhodnou smlouvu nechají, že si ji podrobně prostudujete 

a potom dáte vědět, jak jste se rozhodli. Smlouvy často obsahují problé-

mové části, které jsou obvykle napsány menším písmem, takže je často 

přehlédnete.  Často se stává, že po podpisu smlouvy  platíte za dodávky 

Varování  – neuzavírejte smlouvy
s podomními agenty a obchodníky!!!

energií, nebo za  telefonní hovory ještě více, než dříve a když chcete smlou-

vu vypovědět, obvykle narazíte na 2 letou výpovědní lhůtu  a zůstanou 

Vám jenom oči pro pláč. 

Proto Vám fi nanční komise doporučuje:

      nepouštějte si neznámé lidi do domu

      když Vám nabízejí výhodnou smlouvu, požadujte čas na rozmyšlenou 

      na řádné prostudování smlouvy,

     poraďte se před podpisem smlouvy s odborníkem nebo alespoň s pří-

      buznými a známými,

        pozorně si prostudujte i to, co je napsáno malinkými písmeny a vypadá

         jakoby nedůležitě, protože v tomto malinkém textu se často ukrývá řada 

      nevýhodných ustanovení smlouvy,

      smlouvu si několikrát v klidu přečtěte, než ji podepíšete!

      oznamte takovéto případy na obecním úřadě

Pracovníci obecního úřadu nikdy těmto lidem nedávají povolení k tomu, 

aby mohli navštěvovat domácnosti. Proto se nikdo nemůže prokázat ofi -

ciálním povolením obecního úřadu, ani se na něj odvolávat. Stává se, že 

v některých případech se agenti na obci zastaví s nějakým dotazem, a po-

tom tvrdí, že mají povolení obce. Není to pravda a obecní úřad se snaží 

toto podomní nabízení smluv omezit, případně zakázat právě s ohledem 

na případy oklamaných občanů.    

Ing. Ludvík Hovorka člen fi nanční komise

V naší vlasti je spousta zajímavých míst, spojených s významnou historickou událostí, baladou či pověstí. Dříve bylo vyprávění takřka jedinou formou 

jak předávat tyto příběhy dalším generacím a díky tomu se nám dochovaly dodnes.

K okolí Šumic se váže hned 7 pověstí a byla by škoda neuchovat je pro další pokolení. Máme příležitost projít se přírodou, navštívit zajímavá místa a 

zpříjemnit si tak volný den v kterémkoli ročním období.

Pověsti, tak jak je předkládáme, sesbíral a napsal pan Petr Podhořan a byly na pokračování vydávány v roce 1969 v tehdejším týdeníku Slovácká jiskra.

Vy se můžete těšit na všech sedm pověstí, které se v průběhu dalších vydání Šumického zpravodaje objeví v každém jeho čísle. Dnes začínáme šňůru 

povídek první z nich a tou je Žižkův dub.

Oldřich Krhůtek

Šumické pověsti

Pověst ze Šumic a z Újezdce u Luhačovic. 

Pod Goliáškou duní válečné bubny. Boží bojov-

níci valí se dolinou. Jdou spořádaně, trupa za

trupou, jakoby nastupovali ke hrám nebo k boji. 

U obyvatel budí radost i odpor, nadšení i hrůzu, 

mezi osadami nepotkávají lidí ani dobytka.

Pod ochranou válečných vozů pohybují se 

skupiny jezdců i pěšáci. Mají zablácené boty a

plameny v očích, zpívají za pochodu. Píseň mo-

hutného zvuku, která je zároveň modlitbou i bo-

jovým heslem, tryská ze všech srdcí, rozbíhá se 

po stráních a vrací se znásobena ozvěnou.

Obklopen jezdci pohoupává se ve třmenech 

svého ryzáka sám Jan Žižka, nejvyšší hejtman 

a obávaný i milovaný vůdce Obce boží, polem 

bojující.

Nespěchá, nikde nehrozí nebezpečí. Dolinu, 

táhnoucí se k Brodu a dál k Hradišti, střeží jeho 

oddíly. Dolina polichenská, kterou právě projíž-

dějí, byla až po Lhotu a Sehradice zbavena ne-

přátel v minulých dnech. A cestu horní Olšavou 

přes Bojkovice k Vláří ovládají se zbraní v ruce 

Žižkovi hejtmani.

Je ovšem nemálo těch, jimž není přítomnost 

Jana Žižky na Moravě po chuti, a kteří by mu 

viděli raději záda než čelo. Proto je zbrojný lid 

stále v pohotovosti.

Před soutokem obou Olšav zahnuly postupující 

kolony na polní cestu k Šumicím a blíží se k obci 

v oblacích prachu, unášeného větrem.

Za skupinami keřů vyskakují stráže a podávají 

hlášení. Na okrajových stromech kryjí se zvě-

dové, přitisknuti k větvím jako divoké kočky. 

Rukama si zastiňují oči a upřeným pohledem 

nepřetržitě přejíždějí krajinu zleva napravo a 

zprava nalevo.  Běda pátrači, který by něco ve 

svém úseku přehlédl.

V ohbí cesty za šumickým kostelem se oddíl 

rozložil ke krátkému odpočinku. Od snídaně 

bylo již daleko, svírání žaludku prozrazovalo, že 

se blíží poledne. Oběd nebyl dosud připraven, 

Žižkův dub
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Vážení spoluobčané,

dovolte mě, abych Vás v krátkosti seznámil 

s aktuálním děním v našem sboru. Před začát-

kem soutěžní sezony jsme provedli za podpory 

obecního úřadu, vlastními silami v našem tre-

ninkovém hřišti vydláždění startovní základny 

z důvodu bezpečnosti startujících. V průbě-

hu měsíce května a června se naši mladí hasiči 

zúčastnili soutěží Velké ceny okresu Uh.Hra-

diště, na kterých se dosahují pěkných umístění 

na předních místech. Součástí této soutěže byl 

závod O pohár starosty obce Šumice, který se 

konal 26. května. Tohoto závodu se zúčastnilo 

celkem 17 družstev mladších a starších žáků 

z celého okresu. Mladší žáci zvítězili a starší 

skončili třetí. Při pořádání takové akce je sa-

mozřejmostí zajištění dostatečného množství 

občerstvení pro všechny zúčastněné a to ať pro 

soutěžící nebo diváky. Také bych chtěl poděko-

vat rodičům našich žáků, kteří přišli podpořit 

svoje potomky při soutěži, čímž je ještě více 

motivovali k lepším výkonům. Vyvrcholením 

těchto závodů bude 30. června na náměstí 

Hasiči informují

Žižka však rozkázal: „Prostřete stůl!“. Dívali se 

po staveních, vybírajíce očima nejvhodnější 

prostor k stolování. „Chci zůstat venku!“ přál si 

Žižka. „Najděte místo, odkud bych pěkně viděl 

na své!“

„Poruč sedlat koně!“ řekli mu. „V Šumicích není 

místo, jaké hledáš.“ Pomohli Žižkovi na koně a 

vedli ho i s jeho setníky a rádci, s kuchaři a kuch-

tíky, s tanečnicemi, šprýmaři a zpěváky, s celým 

strážním doprovodem na vrchol hory Goliášky, 

odkud mohl dohlédnout na dno všech tří dolin 

a všech tří Olšav, které dolinami protékaly.

Od Šumic k Olšavě pitínské, do Polichna k Ol-

šavě luhačovické, i do Újezdce a Těšova, kde obě 

spojené řeky si vyhloubily koryto pod Uher-

ským Brodem a obrátily se pak k západu. Žižka 

viděl nejen kolem sebe, ale i pod horou všude 

své lidi a způsobilo mu to takové potěšení, že se

pustil z radosti do zpěvu:

„Heslo všichni pamatujte,

které vám vydáno,

svých hauptmanóv pozorujte,

retuj druh druhého,

hlediž a drž se každý šiku svého!“

Druhové připojili své hlasy a pak zněla hora 

jedinou slavnostní písní, zvláště když kterýsi z 

táborských kněží zanotoval:

„Slýchal-li kto od počátka

tvoru světa, by pohádka

pravdu kdy přemohla?“

To vše viděl tehdy Žižka bohužel jen očima 

svých hejtmanů Pro jeho oči už po dva roky 

nevycházelo slunce - od krvavého střetnutí pod 

hradem Rábím jezdil v čele svých vojsk úplně 

slepý.

Na místě, kde obědvali, vyrostl pak dub, který 

prý zde čněl do oblak ještě před sto třiceti lety, 

pravý obr mezi trpaslíky v prostoru. Byl pý-

chou  a ozdobou kraje, věděl o tom a jako tyran 

utiskoval zelenou chamraď pod sebou, která ži-

vořila jen z odpadu, který jí přenechal, ale ra-

dovala se radostí chudých z jeho slávy. V širém 

okolí nebylo člověka, který kdy viděl strom tak 

mohutný, a žilo tu přece dost lidí, prošlých svě-

tem. Také se nenašel v žádném z okolních pan-

ství polesný, který se mohl pochlubit podobným 

velikánem  ve svém revíru.

Mladí k němu pak chodili na jaře v měsíci květů 

se zpěvem jako na pouť, hudba sladce vyhrávala 

a každý lístek naslouchal, šohaji s dívkami tanči-

li a všechno listí tančilo s nimi - doprava, doleva. 

A dospělí si připíjeli na zdraví našeho slavného 

dubu křemeláka!

Juch, jak tu bývalo veselo! Dub jim střásal do 

vlasů celé pršky zlatistých šupinek, odumřelých 

to kvítků, a rozprostřel nad nimi větve do vel-

ké šířky jako slunečník, aby znavené tanečníky 

chránil před bodavými paprsky svého přítele 

slunce.

Bývaly to oslavy krásné a důstojné, však co na 

tom? Vždyť všude na světě lidé rádi oslavují své 

vynikající rodáky. „Je to Žižkův dub a náš dub!“ 

říkali pyšně.

A jak dub rostl do výšky i do šířky, tak rostla a 

šířila se též jeho pověst. Dávali se k němu vodit 

cizinci jako k symbolu mohutnosti, houževna-

tosti a živelné síly. Kterýpak muž by se nechtěl 

vyznamenávat podobnými vlasnostmi? Každý 

se snažil odnést si v kapse aspoň kousíček kůry 

na památku.

Pak se přihnala vichřice, takovou hrůzu též ni-

kdo v kraji nepamatoval. Opřela se do pyšné ko-

runy a dub padl. A aby nezůstal v umírání sám, 

vzal s sebou pro útěchu kus okolního lesa.

Když kmen obrovskou pilou rozřízli, spatřili 

dutinu - taneční pár mohl by se v ní prohánět, 

poustevníku byla by mohla sloužit za obydlí. 

Krásná, prostranná šklíba uprostřed stromu, 

ale kdyby té dutiny nebylo, byl by asi dub odolal 

i uragánu, knížeti větrů.

Celé léto jej drvaři zpracovávali a odváželi, a co 

prý toho lidé odnesli potají, ani na dvacet vozů 

by se nevešlo.

Kdekdo chtěl mít v sekeře či pantoku topůrko 

z dubu Žižkova, které chránilo pracovníka před 

úrazem a vedlo jeho ruku k jisté ráně. A sedlá-

ci na celém panství měli kosiska z památného 

dubu, při nichž se sekáč neunavoval, a nanosili 

z lesa těch amuletů a talismanů pro syny i pro 

vnuky.

To byl konec Žižkova dubu. Jednou v létě, dávno 

již tomu, potkal jsem pod Goliáškou stařečka z 

Újezdce, sešlého až k smrti. Utahaný, prací zkři-

vený, vyždímaný jako hadr mnohaletou bídou, 

hledal úročník proti štípání v hlavě a šalvěj a 

mátu proti kašli. Co chvíli usedal na zem a od-

počíval.

Pomohl jsem mu naplnit sotůrek. Když viděl, 

kolik toho je, a když pomyslil na všecko to pla-

hočení po stráních, na klouzání v trávě přes kr-

tince a dolíky, než by aspoň část toho sám na-

sbíral, svitlo mu v očích radostí, ukázal rukou 

za sebe a řekl chrčivým, kašlem přerývaným 

hlasem: „Tu hore na Goliášce, jeslti mi dobře 

rozumíte, stával tak veliký dub, jakého nebylo 

a nebude. Až z Rakús a Frankrajchu chodili se 

naň dívat. Můj otec o tom slýchal a jeho otec to 

pamatoval. Tam pod tím dubem snad Jan Žižka 

obědval, ale to už je dávno.“

Žižkův dub. Snad celá staletí byl pod tímto jmé-

nem znám starý, šlachovitý strom, ač v kroni-

kách nic o tom nestojí. Celé lesní trati pod ním 

prý se říkalo Pod Žižkovým dubem.

Ale to už je dávno. Ve starých mapách nic není 

zaznamenáno. Pojmenování zašlo asi s dubem a 

dnešní mladé pokolení ví o něm už pramálo.
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2. 6. 2012 proběhlo již tradiční Ferdovo sportovní odpoledne pořádané tenisovým oddílem s podporou Českého červeného kříže. Účast byla hojná. 

Pro děti čekaly na tenisových kurtech a tréninkovém hřišti nejrůznější disciplíny. Za každou zkoušku dostaly otisk razítka a ty pak v cíli proměňovaly 

za příjemné dárky. Počasí až na pár kapek přálo.

Děkujeme všem dětem za účast a sponzorům za jejich dary, bez kterých bychom nemohli toto odpoledne uskutečnit. Se všemi se těšíme příští rok 

na shledanou.

Tenisový oddíl a ČČK

Ferdovo sportovní odpoledne

v Uherském Hradišti. Zde proběhne po skončení tohoto závodu sečtení všech výsledků a určení celkového pořadí družstev.

Dne 20. června proběhla okrsková soutěž mužů v Nezdenicích za účasti družstev Šumic, Rudic, Záhorovic a domácích Nezdenic. Na této soutěži jsme

získali tři první místa a jedno druhé. Vítězství našich mužů jim umožnilo zúčastnit se okresní soutěže družstev v Hluku, které se konalo 17. června. To-

hoto závodu se mělo zúčastnit 14 družstev. I přes nezájem některých družstev získal náš omladěný tým v čele s mladým Vítkem Borisem pěkné 5. místo.

V pátek 1. června provedla naše zásahová jednotka námětové cvičení v Mateřské školce v Šumicích. Při použití dýmovnice si odzkoušela zásahová jed-

notka, jak je náročná záchranná práce s dýchací technikou na zádech. Cvičení proběhlo podle stanoveného plánu a podle slov paní ředitelky se dětem

celá záchranná akce moc líbila.

Při celodenním dešti, 13. června, jsme v odpoledních hodinách zajišťovali průjezdnost zaplavené části silnice mezi Šumicemi a Uherským Brodem, což

patří také mezi naše povinnosti - pomáhat při živelných pohromách. K našim dalším povinnostem také patří starost o požární zbrojnici a svěřenou

techniku. V měsíci červnu byla provedena oprava zatečeného stropu v klubovně a vymalování chodby. Po okrskové soutěži jsme museli dát do oprav 

cisternu „CAS 25“ z důvodu špatného brzdového obložení.

Nakonec bych vás chtěl pozvat na „Hasičský výlet“, který připravujeme na sobotu 28. července do zahrádkářského zařízení Na norkárně. Začátek začne

už ve 14.00 hodin diskotékou a soutěžemi pro děti. Od 17.00 se bude starat o zábavu skupina Skaláci. Připraveno bude jako vždy bohaté občerstvení.

Na vaši návštěvu a přízeň se těší SDH Šumice.

Pavel Hřib

Starosta SDH
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Výprava do kraja

úterý 1. května 2012, Šumice

Dnes je zas hic. Už od rána. Konečně jsem se 

dostal k tomu, abych něco udělal kolem domu. 

Ale už v jednu musím všechno zabalit a jít na 

vystoupení do Šumic. Popravdě, moc se mi 

nechce, a jak vidím na Zdence, která narychlo 

vaří, uspává Meta u babičky a pak rychle strojí 

do kroje Bělku a Norču, má toho taky dost. 

Autobus z Boršic přijíždí prázdný. Je to rozčaro-

vání, do kterého navíc Míša Bahula volá, že stojí 

s harmoškou ve Slavkově a autobus mu nepři-

brzdil. V Nivnici se u Besedy a u horní školy do-

zvídám, že ten dnes nejede proto, a ten zas pro 

ono. O některých ani nevíme.

Bylo by lehké napsat, že mě to štve a mrzí. Sice 

částečně ano, ale úsměvy na tváři mi loudí to 

hemžení a nadšení spousty „trpaslíčků“ z Ma-

lučké nivničky. Malá nivnička se rozvážně usa-

zuje, pochopitelně vzadu, a dělá se sama pro 

sebe. Jsou to už velcí kamarádi a to je také fajn 

zjištění. Následují zastávky v Suché Lozi a v Bá-

nově. Pak už šupy, dupy Šumice...

V Šumicích na kostele bijí dvě hodiny a dovídá-

Jaké byly Šumice

me se, že pořad začíná ve tři - počítali jsme s půl 

třetí. Před velkým horkem nás chrání stromy 

u kostela, kde s dětmi i s rodiči Malučké niv-

ničky domlouváme průběh našeho společného 

vystupování. Ta hodinka nakonec uteče jako nic 

a řekl bych, že nám i prospěla. Hlavně muzika se 

pořádně naladila a dokonce s boršickými Slaní-

kami dorazil Míša Bahula s harmonikú.

Začíná Muzikaša a spojené sbory Malučké niv-

ničky a Malé nivničky. Nechci, aby šla muzika 

později, mohly by se jim pohnout na tom pří-

mém slunku husle a cello. Vystupujeme na silni-

ci před kulturním domem, který slaví 50. výročí. 

Překvapuje mě, kolik lidí tu je. Jsou to přímo 

davy, avšak nadaleko naširoko poschovávané 

ve stínu stromů dost daleko od nás. A na silni-

ci se krčí jeden mikrofónek a za ním dvě malé 

bedničky. Hlavou mi letí, že nás ti lidé neuslyší a 

pomyslím si, že je to škoda. Muzikaša rozehrává 

Na nivnických lúkách... a zní výborně. I zvuk se 

celkem nese do okolí. Děti z obou Nivniček za-

čínají zpívat. Od prvního tónu prožívám velkou 

radost. Středem Šumic se krásně nese písnička. 

Následuje moje srdeční nivnická sedlcká Hrajte 

ně husličky... a už si to jen užívám. Kdyby to tak 

viděl můj děda, který tu písničku měl tak rád. 

Jeho pravnučka ji primuje, pravnuk tercuje a 

druhá pravnučka s široce rozzářenýma černýma 

očima, jako i pravnouček Jan, ji s velkou vervou 

zpívají. Během těchto dvou písniček davy začí-

nají vynášet lavičky zpopod stromů, obklopují 

nás a Muzikaša i děti dohrávají a dozpívávají do 

velkého potlesku. 

Pokračujeme s Malučkou nivničkou a předvádí-

me Pohádku. Jsme mnohokrát přerušeni bouřli-

vým aplausem, nejvíce, když se na place objevují 

rodiče a vytvoří les, pak perníkovou chalouku, 

pak pec a tak. Malučcí se naprosto nebojí a vy-

stoupení si užívají. Užívám si ho i já a jsem rád, 

že jsem tu s nimi. Navíc překvapuje tříletý Fi-

lip Chramosta, který nejprve před mikrofonem 

cifruje s ručkou zdviženou nad hlavou, pak si 

k mikrofonu přitahuje židli, drápe se na ni, aby 

si mohl zazpívat. Poprvé však na židli zjišťuje, že 

je moc blízko mikrofonu, tak slézá a židli posu-

nuje dál. Podruhé už je to dobré, ale tatínek ho 

odnáší za bouřlivého alotrijá publika a s Filipem 

začíná tančit trnku. Pohádka končí, ale pohádka 

našeho vystoupení ještě ne. 

Muzikaša už odložila nástroje a teď tu Malá niv-

nička čeká, aby se mohla také blýsknout. A to 

se jí daří. Zpíváme bystřické dívčí, pak boršické 

vojenské a nakonec společně sedláckú o pávoch. 

Sólově se předvádí Adéla, Martin, Jindřich, Ma-

rek a Ondřej. Všímám si, že lidé při každém sóle 

pochvalně kývají hlavami a živě diskutují o kva-

litách zpěváka. Zpívající Malá nivnička získává 

obdiv a respekt. Lidé nadšeně dlouho tleskají a 

my se několikrát klaníme.

Když na druhý den s otcem doděláváme to, 

co jsme nestihli udělat na prvního mája, taťka 

ke mně prohodí: „Dnes jsem v Brodě potkal 

kamaráda ze Šumic. Mám ti vyřídit, že to bylo 

fantastické. Co ste tam, prosím ťa, dělali?“ „Ále 

nic,“ prohodím, protože vím, že by to bylo na 

dlouhé povídání:)

Nechtěl jsem, aby takový zážitek zapadl a zmizel 

v zapomnění času...

Děkuju Šumičanům, že nás pozvali a že sa k 

mým + „mým“ dětem tak hezky chovali

Vlastimil Ondra

vedoucí folklorního souboru

V budově farní dvorany - v její přední části, kde dříve bývala mateřská škola už druhým rokem probíhá rozsáhlá rekonstrukce prostor. Dosud se

podařilo podřezání a izolace zdiva, demolice střechy, odstranění násypů, vybourání střední zdi a příček, byly postaveny nové příčky a zbudována část

nového stropu, nová střecha a tepelná izolace.

Letos na jaře jsme brigádně odstranili staré omítky tak, aby se mohly začít dělat nové rozvody elektřiny, vody a topení a potom nové omítky. Každá

brigádnická pomoc je vítána, nejenom o sobotách, ale i během týdne.

Zájemci se mohou hlásit u Lubomíra Veleckého nebo Stanislava Šojdra.

Za farní radu Lubomír Velecký

Prosba o brigádnickou pomoc
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Milí spoluobčané,

využívám tuto cestu, abych Vás informoval o své kandidatuře do Senátu 

Parlamentu České republiky.  Během let 2008 – 2009, když jsem vyko-

nával mandát poslance, se mi podařilo zabránit privatizaci zdravotních 

pojišťoven, státních nemocnic a přeměně veřejného zdravotního pojištění 

na soukromé. Přestože jsem momentálně mimo aktivní politiku, sledu-

ji vývoj zákonů v oblasti zdravotnictví a obrovský tlak na ovládnutí 220 

miliard korun, které se každoročně vyberou ve veřejném zdravotním po-

jištění. Pokud k  tomuto ovládnutí skutečně dojde a z veřejného solidár-

ního zdravotního pojištění se stane pojištění soukromé, pak to bude mít 

obrovské dopady na 90 % občanů. Proto jsem se rozhodl kandidovat do 

senátu. Chci zastavit proces postupné privatizace zdravotnictví a pomáhat 

obyvatelům, obcím a podnikatelům našeho regionu. 

Vnímám obrovské rozčarování vás všech z toho, co se v politice a ve veřej-

ném životě děje. Řada lidí je tak znechucena, že se ani nechce voleb účast-

nit. Přesto všem lidem, se kterými se setkávám, říkám: „Ti lidé, kterým 

současný stav ve společnosti vyhovuje, k volbám určitě přijdou.“ Proto je 

zapotřebí, aby k volbám přišel co největší počet těch, kteří chtějí pořádek a 

změnu k lepšímu.  A já chci být Vaším člověkem, který Vás bude v senátu 

Senátní volby
zastupovat. Váš hlas nespokojených se současnou politickou situací roz-

hodne. Proto nenechte za sebe rozhodovat jiné.

Jako základní volební heslo jsem si pro svoji senátní kampaň vybral 

„KMOTŘI NEMAJÍ ŠANCI“. Lidé, kteří mě znají a sledovali moji práci 

na obci, nebo ve sněmovně, mohou potvrdit, že u mne žádný korupčník 

nepochodí. A pouze tehdy,  až v politice budou převažovat lidé, kteří se 

nebudou bát říkat otevřeně své názory,  a kteří budou odmítat korupci, 

rozkládající naši společnost a bránit spravedlnost, pak teprve může nastat 

v naší zemi obrat k lepšímu.

Více informací o mém volebním programu, kampani a všechny 

články, které jsem napsal, naleznete na mých webových stránkách 

www.hovorka2012.cz.

Děkuji za Vaši podporu!

Ludvík Hovorka

kandidát do Senátu

Jméno, kterému můžete důvěřovat!

placená inzerce

Vážení přátelé, chci vás informovat o průběhu 

prací na areálu norkárna, jak probíhaly, a co 

tomu předcházelo.

Tímto chci poděkovat jménem zahrádkářů 

všem, kteří se na úpravě kuchyně podíleli, ale 

také na všech souvisejících pracích spojené 

s touto úpravou.

Jako prvnímu děkuji starostovi ing. Bartošo-

vi a celému zastupitelstvu a radě obce Šumice, 

kteří na tuto akci uvolnili potřebné peníze tak, 

aby práce mohly začít. Dále děkujeme příteli 

Borýskovi, na jehož popud tato úprava započala 

Zahrádkaři informují

tím, že dal fi nanční dar, který měl být využit prá-

vě jenom Na norkárně.

A začalo to novou střechou, tu si vzal za své 

pan Žampach s celou svou rodinou. Šlo jim to 

od ruky a za tři dni byla střecha hotová. Pokra-

čovalo to obklady a dlažbou, které zvládl rychle 

a dobře přítel Petrka. Samotnou výrobu a mon-

táž kuchyně provedla fi rma Krhůtek a jak bude-

te mít možnost si novou kuchyň prohlédnout, 

takovou kuchyň nám může závidět nejedna do-

mácnost. Vybavení kuchyně si vzala na starost 

děvčata z OÚ, Marie, Jana, Lida a Lucka, které 

nádobí vybraly, nakoupily a umyly, prostě se 

postaraly, aby bylo všechno připravené k pou-

žívání.

Nákup lednice a sporáku zajistil a dodal pan 

Ondřej. Malířské a natěračské práce provedl mi-

str malířský pan Dvořák. O opláštění podia se 

postaral přítel Šidlo, který zajistil a namontoval 

s pomocí členů výboru vše, co se dřeva týkalo.

Nesmíme taky zapomenout poděkovat muž-

skému osazenstvu OÚ, kteří taky přiložili ruce 

k dílu. Pomáhali s demontáží staré střechy a ná-

sledně s montáží nové, s vybouráním a osazení 

nových dveří (dveře nám daroval pan Věrný), 

dále pak s úklidem a odvozem všeho nepotřeb-

ného.

Taky děkuji všem členům základní organizace, 

kteří se na úpravě Norkárny podíleli, ať to byly 

práce svářecké, vodařské, elektro, zednické, 

nátěry a montáž obložení.

Teď bude záležet na nás všech a hlavně na hos-

podářovi ZO, jak se bude o celý areál starat, jak 

ho budeme udržovat, jak ti, kteří si areál půjčí, 

vrátí ho nepoškozený. V dnešní době již máme 

vyvrtanou studnu a v nejbližší době se budeme 

snažit norkárnu napojit na tento nový zdroj 

vody.

Ještě jednou děkuji všem, kteří se podíleli na 

úpravě Norkárny, ať už fi nančně nebo pracovně 

a že další práce budou pokračovat ke vší spoko-

jenosti nás všech.

Díky Vám!

Výbor ZO ČZS Šumice
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Podletí roku 2011 bylo pro včely i včelaře velmi nepříznivé. Vysoké teploty 

ještě v listopadu nutily včelstva k proletům a vysoké spotřebě již uložených 

zásob. Příroda již nenabízela nic,  tak včelstva začala slídit a hledat zásoby 

na zimu kde se dalo. Vzájemně se začala napadat a slabší včelstva vyloupit, 

což se jim dařilo. Silná včelstva, ve kterých matky kvůli teplotám  stále 

plodovaly, se začala potýkat s Varroázou a její rozvoj měl za následek hro-

madný úhyn včelstev v průběhu zimy.

Na druhé straně velmi chladné jaro a léto mělo za následek špatné opi-

lování ovocných stromů a plodin. To se zase projeví na malém výnosu 

květových medů – tak zvaných  pastovaných  v letošním roce.

Naše včelařská organizace měla v roce 2011 34 včelařů, kteří pečovali o 

300 včelstev. Zásluhou chovatele matek Petra Borýska a dalších našich 

členů bylo vychováno a vyměněno 225 nových matek (Královen). V roce 

2011 bylo našimi včeličkami vyprodukováno a nabídnuto  včelaři k prode-

ji 5 289,5 kg různých druhů medů.

V roce 2012 jsme přijali 4 nové začínající včelaře a 2 včelaři ukončili člen-

ství. Nadále máme 36 včelařů a počet včelstev k zazimování bude upřes-

něn 1. 9. 2012.

Na základě částečných informací členů byl zaznamenán úbytek nejméně 

46 včelstev v působnosti naší ZO. I tato situace bude mít vliv na množství 

medu v letošním roce.

Dne 11. Března se konala výroční členská schůze naší ZO. Výbor zůstává 

ve stejném složení jako v roce 2011 vyjma výměny pokladníka. Do této 

funkce byl navě navržen a zvolen nový člen Tomáš Macko, který funk-

ci přijal a založil elektronické bankovnictví přístupné všem členům pro-

střednictvím internetu.

Včelařské informace

Dále bylo schváleno uskutečnit 2 zájezdy na včelařské akce pro členy naší 

ZO zdarma.

První zájezd zorganizovala naše ZO  1. Dubna 2012 na TECHAGRO 

BRNO, jejíž součástí byla letos mezinárodní včelařská výstava, zaměřená 

na propagaci včelích  produktů, techniku na zpracování medu, na chov 

včel, balení medu a tzv. k „Prodeji medu ze dvora“ přímo od včelaře. V po-

slední době se zvyšuje počet zákazníků dávajících přednost tomuto náku-

pu před nákupy dovozových medů v supermarketech. 

Na tento zájezd se přihlásilo přes 20 členů naší ZO. Pro doplnění autobusu 

jsme přizvali členy ZO Bojkovice a Uh. Brod. Den před odjezdem autobu-

su se víc než polovina našich členů ze zájezdu odhlásila. Navzdory tomu 

se zájezd uskutečnil a na zpáteční cestě byl zastávka u přítele velkovčelaře 

Víta Marady v Hovoranech. Všichni účastníci přizvaných organizací nám 

děkovali za možnost účasti a velmi kladně hodnotili precizně zorganizo-

vaný výlet.

Druhý zájezd 20. Května na Svatý Hostýn na 2 mezinárodní včelařskou 

pouť organizovali ZO – ČSV Bojkovice a nám umožnili obsadit 13 míst 

v autobuse.  Opět pro malý zájem  našich členů jsme za pomoci žen naší 

obce obsadili všechna nabízená místa. Tento zájezd byl rovněž organizač-

ně velmi dobře zvládnut a účastníci odcházeli spokojeni.

Třetí letošní akcí byla dne 2. Června účast 15-ti členů naší ZO (12 včelařů 

a 3 včelařky) na „Svíci“ našeho člena Dušana Miličky v sále KD Šumice. 

Ještě jednou mu i jeho nastávající srdečně děkujeme a přejeme na nové 

cestě životem, která se má uskutečnit 23. Června 2012, hodně štěstí, zdraví 

a dlouhá společná léta.

Včelaři ZO Šumice
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Křížovka o ceny

Václav HAVEL: „Nejlepší myšlenka je ta, která ponechává vždy… (konec v tajence křížovky) .“

Vyhrává každá správně vyluštěná a poslaná křížovka v pořadí:

 5tá - 300kč na nákup v obchodě Jednota Šumice

 15tá - 200kč na nákup v obchodě Jednota Šumice 

 30tá - 100kč na nákup v obchodě Jednota Šumice

Správnou odpověď posílejte nejpozději do 31.8.2012 e-mailem na 

obec@sumice.cz nebo přineste osobně na Obecní úřad v zalepené 

obálce. Nezapoměňte uvést jméno, adresu a telefon.




